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Folketingets Forsvars-, Samfundssikkerheds- og Beredskabsudvalget 

har den 29. oktober 2024 stillet følgende spørgsmål nr. 25 (Alm. del), 

som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Alex Ah-

rendtsen (DF). 

 

Spørgsmål nr. 25: 

Vil ministeren redegøre for, hvor mange ansøgninger om erstatning, der 

er blevet behandlet af Forsvarets Arbejdsskade- og Erstatningskontor 

under Aktstykke 425 ordningen, samt angive, hvor mange procent der 

er blevet afvist, og hvad den mest hyppige årsag til afslag er? 

 

Svar: 

Der er indhentet bidrag fra Forsvarsministeriets Personalestyrelse, som 

oplyser: 

 

”Der er samlet registreret ca. 1.540 ansøgninger om den supplerende 

pensionslignende ydelse siden ordningens indførsel i 1996. Heraf har ca. 

805 personer fået tilkendt en supplerende ydelse, og ca. 320 personer 

har fået afslag på deres ansøgning. De resterende ansøgninger er under 

behandling. Tallene er behæftet med usikkerhed, da der ikke har været 

systemunderstøttelse fra ordningens start. 

 

En hyppig årsag til afslag er, at ansøger ikke opfylder kriteriet om at 

have pådraget sig et erhvervsevnetab på mindst 15 %. En anden hyppig 

årsag er, at kriteriet om årsagssammenhæng mellem afgang fra Forsva-

ret og arbejdsskaden ikke er opfyldt, dvs. at den pågældende medarbej-

der ikke er, eller ville være blevet, afskediget fra forsvaret som følge af 

arbejdsskaden.” 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Troels Lund Poulsen  

 

Offentligt
FOU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 25
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